
 

 

 

       

     

 

Interpellation      

Till ansvarigt regionråd 

 

Angående läkemedelskostnader för barn 

 

Från och med 2016 är receptbelagda läkemedel som ingår i läkemedelsförmånen avgiftsfria 
för barn upp till 18 år. Det var ursprungligen ett förslag från Vänsterpartiet som fick gehör i 
budgetförhandlingarna med den dåvarande regeringen. Syftet var att möjliggöra vård på lika 
villkor och utjämna hälsoskillnaderna mellan samhällsklasser.  
  
Det har dock visat sig att det även finns skillnader mellan könen när det kommer till 
utskrivning av läkemedel. Läkemedel som skrivs ut till pojkar svarar för 70 procent av den 
totala kostnaden för läkemedel till barn i Västmanland. I vissa fall handlar det om skillnader 
som har medicinska förklaringar, t ex har fler pojkar diagnosen hemofili eller blödarsjuka, 
medan flickor använder receptbelagda preventivmedel.  
 
Pojkar blir dock i högre grad utredda och diagnosticerade med ADHD än flickor, och får 
därmed oftare ADHD-preparat. Samtidigt har andelen flickor som mår dåligt ökat kraftigt de 
senaste åren. I många fall är ohälsan kopplad till neuropsykiatriska funktionsnedsättningar 
som ännu inte har upptäckts. Dessutom har det visat sig att autism och ADHD upptäcks 
senare hos flickor än hos pojkar eftersom det visar sig på olika sätt.  
 

Med anledning av ovanstående vill jag fråga ansvarigt regionråd: 

- Har du för avsikt att ta reda på varför pojkar står för så stor del av kostnaderna? 
- Om inte, hur motiverar du det? 
- Hur kommer du att arbeta för att alla barn ska få tillgång till de läkemedel de behöver? 

 

Heidi-Maria Wallinder (V) 

 


